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030/23: Godkjenning av innkalling og saksliste 

 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Eldrerådet godkjende samrøystes innkalling og saksliste. 

 

ER- 030/23 Vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

 

 

031/23: Godkjenning av møteprotokoll 5. juni 2023 

 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Eldrerådet godkjende samrøystes møteprotokoll for 5. juni 2023. 

 

ER- 031/23 Vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

 

 

032/23: Offentleg ettersyn og høyring - Detaljregulering for Manger 

 

Skriv framlegg her: 

 

 



 

 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Fellesframlegg v/Magne Bjørndal: 

Det er ikkje godt nok at berre bustadane på bakkeplan er universelt tilgjengelege. Når 

prosjektet vert vidareført, må det leggjast slik tilrette at det relativt enkelt kan lagast trinnfri 

tilkomst og livsløpsstandard, også for bueiningane i andre høgda.  

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 030/23 Vedtak: 

Det er ikkje godt nok at berre bustadane på bakkeplan er universelt tilgjengelege. Når 

prosjektet vert vidareført, må det leggjast slik tilrette at det relativt enkelt kan lagast trinnfri 

tilkomst og livsløpsstandard, også for bueiningane i andre høgda.  

 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Ingrid Raniseth-rådgjevar Planforvaltning orienterte i saka i felles orienteringsmøte for 

ER/RMNF. 

 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg uttale i saka: 

Eldrerådet tar detaljreguleringsplanen for Manger til orientering. 

Eldrerådet tilrår at også leiligheitene i 2. etasje får universell tilkomst. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale sett fram i møtet. 

 

ER- 032/23 Vedtak: 

 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet tar detaljreguleringsplanen for Manger til orientering. 

Eldrerådet tilrår at også leiligheitene i 2. etasje får universell tilkomst. 

 

Ungdomsråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

      

UR- 025/23 Vedtak: 

Ungdomsrådet tek saka til orientering  

Samrøystes 

 

 



 

033/23: Utleigebustader med tilvisingsavtale i Alver kommune  

 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner at kommunedirektøren nytter Husbanken sitt verkemiddel om 

utleigebustader med tilvisingsavtale med følgande føringar:   

1. Kommunedirektøren utlyser trepartssamarbeid med tilvisingsavtale med til ei kvar tid 

40 % tilvisingsrett av eit samla volum med 250 bueiningar i perioden 2024-2027.  

2. Kommunedirektøren kan i einskilde prosjekt vurdere å nytte tilvisingsavtale med 

tildelingsrett 100% av bustadane.   

3. Lokalisering av prosjekta skal ivareta senterstruktur med region og lokalsenter, om 

enn med størst volum i regionsenter Knarvik og lokalsenter Frekhaug.  

4. Om det er trong for kommunal personalbase nær eller med bustadprosjekta kan 

kommunen vurdere leige eller kjøp.  

5. Ved kjøp vil ein kunne nytte finansiering jamfør kommunestyre sak 047/23. Renter og 

avdrag vert tatt med i rullering av handlings- og økonomiplan 2024-2027.     

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Fellesframlegg v/Magne Bjørndal: 

Rådet støttar framlegget, og bed om at kommunestyret ser positivt på det. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 032/23 Vedtak: 

Rådet støttar framlegget, og bed om at kommunestyret ser positivt på det. 

 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Helge Kvam-Fagansvarleg Fagutvikling stab helse og omsorg orienterte og svara på spørsmål. 

 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale. 

 

ER- 033/23 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 

 

 



Ungdomsråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

UR- 027/23 Vedtak: 

Ungdomsrådet tek saka til orientering  

Samrøystes 

 

 

Utval for helse og omsorg 19.09.2023: 

 

Behandling: 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til innstilling: 

Utvalet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak med følgjande endring i pkt 

3. 

Det vert sett punktum etter "Lokalisering av prosjekta skal ivareta senterstrukturen" og teksten i 

resten av punktet vert fjerna. 

Utval for helse og omsorg vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg med endring 

sett fram i møtet. 

 

HO- 039/23 Vedtak: 

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande innstilling: 

Kommunestyret godkjenner at kommunedirektøren nyttar Husbanken sitt verkemiddel om 

utleigebustader med tilvisingsavtale med følgande føringar:   

1. Kommunedirektøren utlyser trepartssamarbeid med tilvisingsavtale med til ei kvar tid 

40 % tilvisingsrett av eit samla volum med 250 bueiningar i perioden 2024-2027.  

2. Kommunedirektøren kan i einskilde prosjekt vurdere å nytte tilvisingsavtale med 

tildelingsrett 100% av bustadane.   

3. Lokalisering av prosjekta skal ivareta senterstrukturen. 

4. Om det er trong for kommunal personalbase nær eller med bustadprosjekta kan 

kommunen vurdere leige eller kjøp.  

5. Ved kjøp vil ein kunne nytte finansiering, jamfør kommunestyre-sak 047/23. Renter og 

avdrag vert tatt med i rullering av handlings- og økonomiplan 2024-2027.     

 

 

Alver formannskap 21.09.2023: 

 

Behandling: 

Framlegg frå J.Hellestveit-SP: 

Endre punkt 3 til: Lokalisering av prosjekta skal ivareta senterstruktur med region og 

lokalsenter.  

Framlegget fekk 2 røyster og fall (J.Hellestveit-SP og S.Sekkingstad-SP) 

Kommunedirktøren sitt framlegg vart samrøystes vetek. 

 

FO- 081/23 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner at kommunedirektøren nytter Husbanken sitt verkemiddel om 

utleigebustader med tilvisingsavtale med følgande føringar:   

1. Kommunedirektøren utlyser trepartssamarbeid med tilvisingsavtale med til ei kvar tid 



40 % tilvisingsrett av eit samla volum med 250 bueiningar i perioden 2024-2027.  

2. Kommunedirektøren kan i einskilde prosjekt vurdere å nytte tilvisingsavtale med 

tildelingsrett 100% av bustadane.   

3. Lokalisering av prosjekta skal ivareta senterstruktur med region og lokalsenter, om 

enn med størst volum i regionsenter Knarvik og lokalsenter Frekhaug.  

4. Om det er trong for kommunal personalbase nær eller med bustadprosjekta kan 

kommunen vurdere leige eller kjøp.  

5. Ved kjøp vil ein kunne nytte finansiering jamfør kommunestyre sak 047/23. Renter og 

avdrag vert tatt med i rullering av handlings- og økonomiplan 2024-2027.     

 

 

034/23: Tenesteanalyse for personer med utviklingshemming  

 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Utval helse og omsorg tek «Tenesteanalyse for tenester til personar med utviklingshemming i 

Alver kommune 2022-2023» til orientering.  

Utvalet vurderer at handlingsplan 2023 – 2024 kombinert med utviklingsplan er tenlege bidrag 

til å drive forbetringsarbeid for målgruppa på kort og lengre sikt.  

Utvalet ber om orientering om framdrift forbetringsarbeid saman med prosjekt leiing, 

kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift.    

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Fellesframlegg v/Magne Bjørndal: 

 

Rådet takkar for arbeidet som er lagt ned, og støttar retninga vedtaket legg opp til.  Vi er 

samstundes bekymra for tempoet når det gjeld dei som i dag ventar eksempelvis på bustad 

og arbeid/aktivitet.  Vi forventar at dette kjem til uttrykk i arbeidet med økonomiplanen. 

 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke.  

 

RMNF- 031/23 Vedtak: 

Rådet takkar for arbeidet som er lagt ned, og støttar retninga vedtaket legg opp til.  Vi er 

samstundes bekymra for tempoet når det gjeld dei som i dag ventar eksempelvis på bustad 

og arbeid/aktivitet.  Vi forventar at dette kjem til uttrykk i arbeidet med økonomiplanen. 

 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Eva Mikkelsen-Prosjektleiar leiing, kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift orienterte og svara 



på spørsmål i felles orienteringsmøte for ER/RMNF. 

 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 

Tenesteområdet er prega av stor kompleksitet, og eldrerådet framhevar behov for 

tverrfagleg samarbeid. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale. 

 

ER- 034/23 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak. 

Tenesteområdet er prega av stor kompleksitet, og eldrerådet framhevar behov for 

tverrfagleg samarbeid. 

 

Ungdomsråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

UR- 026/23 Vedtak: 

Ungdomsrådet tek saka til orientering  

Samrøystes 

 

 

Utval for helse og omsorg 19.09.2023: 

 

Behandling: 

Eva Mikkelsen-prosjektleiar kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift orienterte i saka. 

 

Det vart sett fram følgjande framlegg til vedtak: 

Utval for helse og omsorg vedtek kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, og sluttar seg 

også til uttalane frå RMNF og eldrerådet. 

 

Utvalet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møtet. 

 

HO- 038/23 Vedtak: 

Utval helse og omsorg tek «Tenesteanalyse for tenester til personar med utviklingshemming i 

Alver kommune 2022-2023» til orientering.  

Utvalet vurderer at handlingsplan 2023 – 2024 kombinert med utviklingsplan er tenlege bidrag 

til å drive forbetringsarbeid for målgruppa på kort og lengre sikt.  

Utvalet ber om orientering om framdrift forbetringsarbeid saman med prosjekt leiing, 

kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift.  

 

Utvalet sluttar seg også til uttalane frå eldrerådet og RMNF. 

 

 

035/23: Meldingar til eldrerådet 18.09.2023 



 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Meldingar vert tekne til orientering. 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Det vart lagt fram følgjande meldingar og orienteringar: 

 

- Uttalar frå landskonferansen for fylkeskommunale eldreråd 

- Tilbod om opplæring for dei nye eldreråda – Senteret for eit aldersvennleg Norge 

- Invitasjon til deltaking i læringsnettverk om pårørandearbeid 

- Oppsummering for eldrerådet sitt arbeid i 4-årsperioden 

 

For at fleire skal bli betre kjend med eldrerådet, har rådet laga ei brosjyre som kva som er 

rådet si rolle og kva saker dei arbeider med. Brosjyra er trykt i 500 eks. og vart lagt fram på 

eldrerådsmøtet. Brosjyra vil bli delt ut på ulike markeringar av eldredagen 1. oktober. 

 

Det vart sett fram følgjande merknader i møtet: 

- Dagens eldreråd oppmodar eldrerådet i komande periode om å delta i Senteret for 

aldersvenneleg Norge sitt opplæringstilbod til dei nye råda. 

- Eldrerådet utpeika Olav M. Steinsland som eldrerådet sin deltakar i læringsnettverk om 

pårørandearbeid. 

- Leiaren i eldrerådet, Olav M. Steinsland la fram ein oppsummeringsrapport om arbeidet og 

viktige saker som har vore handsama i rådet i fireårsperioden. Eldrerådet sluttar seg til 

oppsummeringa. 

 

Det var felles orienteringsmøte for ER/RMNF i kantina på rådhuset (kl. 12.00) i følgjande saker: 

- Detaljregulering Manger – offentleg ettersyn og høyring – orientering v/Ingrid Raniseth  

- Tenesteanalyse for personar med utviklingshemming – orientering v/Eva Mikkelsen 

- Utleigebustader med tilvisingsavtale i Alver kommune – orientering v/Helge Kvam-

Fagansvarleg Fagutvikling stab helse og omsorg orienterte og svara på spørsmål. 

 

Eldrerådet tok samrøystes meldingar/orienteringar til orientering, med dei merknader som 

kom fram i møtet. 

 

ER- 035/23 Vedtak: 

Meldingar vert tekne til orientering. 

 

 

 

036/23: Markering av den internasjonale eldredagen 2023 - løyving til lokale 

arrangement 

 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver formannskap godkjenner løyving på kr 20 000 til markeringar av den internasjonale 

eldredagen i 2023.  Midlane vert fordelt likt til arrangørorganisasjonane ved totalt fire 



arrangement.  Midlane vert løyvd frå disposisjonsfondet. 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale i møtet: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak og vurderingar. 

For framtida meiner eldrerådet at rådet må få forvalta ei økonomisk ramme, på same måte 

som ungdomsrådet. 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale sett fram i møtet. 

 

ER- 036/23 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak og vurderingar. 

For framtida meiner eldrerådet at rådet må få forvalta ei økonomisk ramme, på same måte 

som ungdomsrådet. 

 

Alver formannskap 21.09.2023: 

 

Behandling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg med tillegg: 

For framtida meiner eldrerådet at rådet må få forvalta ei økonomisk ramme, på same måte 

som ungdomsrådet. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 076/23 Vedtak: 

Alver formannskap godkjenner løyving på kr 20 000 til markeringar av den internasjonale 

eldredagen i 2023.  Midlane vert fordelt likt til arrangørorganisasjonane ved totalt fire 

arrangement.  Midlane vert løyvd frå disposisjonsfondet. 

For framtida skal eldrerådet forvalta ei økonomisk ramme, på same måte som 

ungdomsrådet. 

 

 

 

037/23: Oppfølging - auka kapasitet sjukeheimsplassar samt ny lokasjon 

dagtilbod for personar med demenssjukdom  

 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner følgjande:  

1. Såtabu underetg. vert tilbakeført til 12 sjukeheimsplassar frå noverande dagsenter 

for personar med demenssjukdom. Kostnad ved tilbakeføring av bygget til 



pasientrom er lagt inn i framlegg til økonomiplan 2024-2027, investering. Kostnad til 

drift av kapasitetsauke 7 sjukeheimsplassar vert å finansiere med demografimidlar 

jamfør handlings- og økonomiplan 2024-27.  

 

2. Dagsenteret på Såtabu blir flytta til Meland Sjukeheim ved at eksisterande 

dagsenter blir utvida gjennom ombygging av det tilgrensande Eldresenteret. 

Kostnaden til utviding av dagsenteret ved Meland sjukeheim er lagt inn i framlegg til 

handlings- og økonomiplan 2024-27, investeringar. 

 

3. Nasjonalforeningen Meland Helselag flytter ut frå Eldresenteret og får overta 

personalbasen for heimetenestene på Frekhaug i same bygg. Kostnaden til 

tilrettelegging for helselaget i nye lokale vert lagt inn i framlegg til handlings- og 

økonomiplan 2024-2027, investering. 

 

4. Personalbase for Frekhaug heimeteneste vert flytta til bygg under oppføring i 

Frekhaug senter, der kommunen har fått tilbod om å leige 520 m2 i 2. etasje i 

Lingjerde-bygget. I tillegg flytter Ambulerande tenester inn saman med 

heimetenestene, frå tronge og dårlege lokale i underetasje på kommunehuset 

Frekhaug. Årleg leigekostnad vert lagt inn i driftsbudsjettet i framlegg til handlings- 

og økonomiplan 2024-27. 

 

Eldreråd 18.09.2023: 

 

Behandling: 

Helge Kvam-Fagansvarleg Fagutvikling stab helse og omsorg orienterte og svara på spørsmål. 

 

Det vart sett fram følgjande felles framlegg til vedtak: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, med følgjande tillegg: 

Eldrerådet er uroa over kapasiteten i eldreomsorga i forhold til det store behovet i sektoren. Ei 

mellombels løysing med fem nye og sårt tiltrengde sjukeheimsplassar dekkar eit stykke på veg 

det akutte behovet for sjukeheimsplassar og dagsenter- og aktivitetstilbod, men det hastar 

med å finna permanente løysingar gjennom ein bustadplan. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale. 

 

ER- 037/23 Vedtak: 

Eldrerådet kjem med følgjande uttale: 

Eldrerådet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, med følgjande tillegg: 

Eldrerådet er uroa over kapasiteten i eldreomsorga i forhold til det store behovet i sektoren. Ei 

mellombels løysing med fem nye og sårt tiltrengde sjukeheimsplassar dekkar eit stykke på veg 

det akutte behovet for sjukeheimsplassar og dagsenter- og aktivitetstilbod, men det hastar 

med å finna permanente løysingar gjennom ein bustadplan. 

 

 

Utval for helse og omsorg 19.09.2023: 

 

Behandling: 



Helge Kvam-Fagansvarleg Fagutvikling stab helse og omsorg orienterte. 

Det vert sett fram følgjande felles framlegg til innstilling: 

Utval for helse og omsorg sluttar samrøystes opp om kommunedirektøren sitt framlegg til 

vedtak. 

 

Utvalet vedtok samrøystes framlegg sett fram i møtet. 

 

HO- 041/23 Vedtak: 

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande innstilling: 

 

Kommunestyret godkjenner følgjande:  

1. Såtabu underetg. vert tilbakeført til 12 sjukeheimsplassar frå noverande dagsenter 

for personar med demenssjukdom. Kostnad ved tilbakeføring av bygget til 

pasientrom er lagt inn i framlegg til økonomiplan 2024-2027, investering. Kostnad til 

drift av kapasitetsauke 7 sjukeheimsplassar vert å finansiere med demografimidlar 

jamfør handlings- og økonomiplan 2024-27.  

 

2. Dagsenteret på Såtabu blir flytta til Meland Sjukeheim ved at eksisterande 

dagsenter blir utvida gjennom ombygging av det tilgrensande Eldresenteret. 

Kostnaden til utviding av dagsenteret ved Meland sjukeheim er lagt inn i framlegg til 

handlings- og økonomiplan 2024-27, investeringar. 

 

3. Nasjonalforeningen Meland Helselag flytter ut frå Eldresenteret og får overta 

personalbasen for heimetenestene på Frekhaug i same bygg. Kostnaden til 

tilrettelegging for helselaget i nye lokale vert lagt inn i framlegg til handlings- og 

økonomiplan 2024-2027, investering. 

 

4. Personalbase for Frekhaug heimeteneste vert flytta til bygg under oppføring i 

Frekhaug senter, der kommunen har fått tilbod om å leige 520 m2 i 2. etasje i 

Lingjerde-bygget. I tillegg flytter Ambulerande tenester inn saman med 

heimetenestene, frå tronge og dårlege lokale i underetasje på kommunehuset 

Frekhaug. Årleg leigekostnad vert lagt inn i driftsbudsjettet i framlegg til handlings- 

og økonomiplan 2024-27. 

 

Alver formannskap 21.09.2023: 

 

Behandling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 080/23 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner følgjande:  

1. Såtabu underetg. vert tilbakeført til 12 sjukeheimsplassar frå noverande dagsenter 

for personar med demenssjukdom. Kostnad ved tilbakeføring av bygget til 

pasientrom er lagt inn i framlegg til økonomiplan 2024-2027, investering. Kostnad til 

drift av kapasitetsauke 7 sjukeheimsplassar vert å finansiere med demografimidlar 



jamfør handlings- og økonomiplan 2024-27.  

 

2. Dagsenteret på Såtabu blir flytta til Meland Sjukeheim ved at eksisterande 

dagsenter blir utvida gjennom ombygging av det tilgrensande Eldresenteret. 

Kostnaden til utviding av dagsenteret ved Meland sjukeheim er lagt inn i framlegg til 

handlings- og økonomiplan 2024-27, investeringar. 

 

3. Nasjonalforeningen Meland Helselag flytter ut frå Eldresenteret og får overta 

personalbasen for heimetenestene på Frekhaug i same bygg. Kostnaden til 

tilrettelegging for helselaget i nye lokale vert lagt inn i framlegg til handlings- og 

økonomiplan 2024-2027, investering. 

 

4. Personalbase for Frekhaug heimeteneste vert flytta til bygg under oppføring i 

Frekhaug senter, der kommunen har fått tilbod om å leige 520 m2 i 2. etasje i 

Lingjerde-bygget. I tillegg flytter Ambulerande tenester inn saman med 

heimetenestene, frå tronge og dårlege lokale i underetasje på kommunehuset 

Frekhaug. Årleg leigekostnad vert lagt inn i driftsbudsjettet i framlegg til handlings- 

og økonomiplan 2024-27. 

 

 

 

 

 


